

## 澳門科技 大學 MACAU UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

文件編號: AR/N/22/0007

致:全體同學

#### 通告:2月14日起恢復面授課堂

根據澳門特區政府相關指引,大學決定於 2022 年 2 月 14 日起恢復面授教學,請同學們依照附件 最新修訂之《校園及面授課堂防疫措施及學生須知》為上課作好準備。

澳門教育及青年發展局的通知要求,自 2022 年 2 月 21 日起,學生進入校園須出示完成新型冠狀病毒疫苗初種系列的全程接種達 14 天的證明,若未完成新型冠狀病毒疫苗初種系列的全程接種(滅活或信使核糖核酸疫苗初種系列的全程接種為 2 劑)達 14 天,應至少每 7 天接受一次新型冠狀病毒核酸檢測。未能提供相關證明而不獲准進入校園上課或考試的同學,相關的面授課堂或考試將作曠課或曠考論。請同學們務必盡早為此作好準備,以免影響學業。

大學呼籲全體學生必須嚴格遵守澳門政府及大學的各項防疫措施,減少跨境流動,盡快接種新冠疫苗,注意個人衛生及健康,並時刻關注澳門政府及大學發佈的最新通知。

特此通知,祈為留意。

澳門科技大學 教務處 教務處 \* ACADEMIC \* REGISTRY

准予張貼至: 2022/8/31

### 校園及面授課堂防疫措施及學生須知 (2022/2/8 修訂)

- 1) 自2022年2月21日起,學生進入校園須出示完成新型冠狀病毒疫苗初種系列的全程接種達14天的證明, 若未完成新型冠狀病毒疫苗初種系列的全程接種(滅活或信使核糖核酸疫苗初種系列的全程接種為2劑) 達14天,應至少每7天接受一次新型冠狀病毒核酸檢測。未能提供相關證明而不獲准進入校園上課或考試的同學,相關的面授課堂或考試將作曠課或曠考論。
- 2) 學生必須配合澳門特區政府及大學的各項防疫措施,包括:體溫檢測、佩戴口罩、人流管制、出示健康碼、保持社交距離,健康管理、醫學觀察等。
- 3)每天自我測量體溫,如出現發熱(耳溫等於或高於38°C/額溫等於或高於37.5°C)、乾咳、乏力、咽痛、嗅(味)覺減退、腹瀉或其他呼吸道症狀,必須戴上口罩及早就醫,並暫緩上學。
- 4) 每天登錄 WeMust Student APP 進行健康申報,學生必須如實及準確填報學生健康申報的各項資料。
- 5)學生須出示當天有效的澳門健康碼綠碼及佩戴口罩,方可進入教學大樓實地參與課堂、考試或活動。同時,學生應積極使用澳門健康碼手機應用程式掃描「場所二維碼」作行程記錄,以配合澳門政府更快及精準實施疫情防控工作。在大學全面線下授課期間,不能或拒絕出示澳門健康碼綠碼而缺席面授課堂者,一般按曠課論。
- 6) 澳門健康碼為黃碼/紅碼的同學,應即時通知學院/部/所及班導師,由學院/部/所評估學生情況是否具備充份 理據及證明和因應課堂的性質作出適切的處理或教學安排。
- 7) 上課及進行有關教學活動時,應全程佩戴口罩,不要飲食,並盡量與同學之間保持至少1米距離。注意環境、個人及手部衛生,避免交叉感染。
- 8) 校園內,避免聚集,自覺分流使用不同的路徑到達課室/目的地,避免使用電梯。
- 9) 避免離開澳門和跨境流動,減少疫情可能帶來的風險,影響學業或考核。學生應審慎評估跨境的需要並作 出自我承擔後果的準備。
- 10) 如遇不可抗力的情況下未能返校上課,同學必須向有關學院/部/所聯繫說明情況,以酌情處理缺勤及適時提供學業支援,以免學業受到影響。
- 11) 由於疫情已屬常態,且不斷在變化,當社區存在一定的風險時,大學會因應情況將課堂暫改為線上授課,以 配合澳門特區政府的防疫措施。因此,同學除為線下學習作出準備外,亦應同時妥善準備線上學習和考核 等的相關設備和配套,以配合隨時實施的應變防疫措施。
- 12) 留意澳門特區政府公佈的最新防疫資訊(https://www.ssm.gov.mo/PreventCOVID-19)及大學的最新公佈,做好個人防疫措施及準備。
- 13) 如對教學安排方面有疑問,請向所屬學院/部/所查詢。



Ref. No.: AR/N/22/0007

To: All students

#### Notice: Face-to-Face Classes Will Be Resumed from February 14

According to the relevant guidelines of the Macao SAR government, the University has decided to resume face-to-face teaching from February 14, 2022. Please read the latest version of "Campus and Classroom Epidemic Prevention Measures and Notes for Students" as attached, and make preparations and arrangements for attending face-to-face classes in advance.

As required by the Macao Education and Youth Development Bureau, starting from February 21, 2022, all students must present proof of completing 2 doses of the primary series of COVID-19 vaccine 14 days ago, when entering the campus. Those who were not fully vaccinated 14 days ago (receiving 2 doses of mRNA vaccines or Inactivated vaccines in the primary series) need to take nucleic acid test at least every 7 days. Students who fail to provide related proofs will not be allowed to enter the University, and the face-to-face classes or exams concerned will be considered as absent. Therefore, students should make preparations in advance to avoid any negative impact on your studies.

The University calls on all students to strictly abide by the epidemic prevention measures of the Macao SAR Government and the University, reduce cross-border movement, get COVID-19 vaccines as soon as possible, and always pay attention to personal hygiene as well as health conditions. At the same time, please keep abreast of the latest notices of the Macao SAR government and the University.

Thank you for your attention.

Academic Registry, Macau University of Science and Technology

Keep posted till: 2022/8/31

#### (Attachment)

# Campus and Classroom Epidemic Prevention Measures and Notes for Students (Revised on 2022/2/8)

- 1) Starting from February 21, 2022, all students must present proof of completing 2 doses of the primary series of COVID-19 vaccine 14 days ago, when entering the campus. Those who were not fully vaccinated 14 days ago (receiving 2 doses of mRNA vaccines or Inactivated vaccines in the primary series) need to take nucleic acid test at least every 7 days. Students who fail to provide related proofs will not be allowed to enter the University, and the face-to-face classes or exams concerned will be considered as absent.
- 2) Students must comply with the epidemic prevention measures of the Macao SAR Government and the University, including: temperature check, wearing masks, crowd control, presentation of Macao Health Code, maintaining social distancing, health management, medical observation, etc.
- 3) Students should take their own body temperature measurement every day. Students with fever (with ear temperature at 38°C or above /forehead temperature at 37.5°C or above), dry cough, fatigue, sore throat, diminished sense of smell (taste), diarrhea or other respiratory symptoms must put the mask on and consult a doctor promptly and must not attend classes.
- 4) Students should login to WeMust Student APP every day, truthfully and accurately fill in the information of the health declaration.
- 5) All students must present valid green Macao Health Code and wear a mask before entering the academic buildings to participate in classes, examinations or activities. Students should also actively use the Macao Health Code mobile application to record their itinerary by scanning the Venue Code, so as to cooperate with the Macao government's epidemiological investigations in the event of an epidemic. After the University has fully resumed offline teaching, students who are absent from offline classes due to failure or refusal to show the above green codes with no sufficient justification and proof will be regarded as unapproved absence.
- 6) Students who hold the yellow/red Macao Health Code should immediately notify the Faculty / Institute / Department of General Education and the class mentor so that they can assess the students' situation and the classes involved in order to make appropriate arrangements.
- 7) When attending classes and conducting related teaching activities, students must wear a mask at all times, avoid eating or drinking, and maintain at least 1 meter of social distancing. Students should also pay attention to personal and environmental hygiene to avoid cross-infection.
- 8) Students should avoid gathering on campus, consciously take different paths to reach classroom/destination and avoid using elevators.
- 9) Students should avoid leaving Macao or commuting across borders to minimize the risk of contracting the novel coronavirus. All students should carefully assess the necessity of crossing the border and be prepared to bear the consequences of their own actions.
- 10) In case of failure to return to the University due to force majeure, students must contact the respective Faculty / Institute / Department of General Education to explain the reasons and situations, so that they can deal with their absence in light of the circumstances and provide timely academic assistance to minimize impact on their study.
- 11) The epidemic has become normalized and is constantly changing. When there is risk in the community, the University may temporarily switch to online classes so as to cooperate with the Macao SAR Government's epidemic prevention measures. Therefore, in addition to prepare for offline learning on campus, students should also prepare appropriate equipment to facilitate online learning and assessment, so as to cope with any contingency measures implemented.
- 12) Please pay attention to the latest epidemic prevention information of the Macao SAR Government (<a href="https://www.ssm.gov.mo/PreventCOVID-19">https://www.ssm.gov.mo/PreventCOVID-19</a>) and latest announcements of the University, and make personal antiepidemic measures and preparations.
- 13) For any enquiries about the teaching arrangements, please contact the respective Faculty / Institute / Department of General Education.